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P r o t o k ó ł    Nr IX/19 

 

Sesji  Rady  Miejskiej  we  Wschowie 

w  dniu  26 września 2019r. 

 

Sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godz. 14.00 w Urzędzie Miasta i Gminy we Wschowie. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Knaflewska-Walkowiak. 

Obsługa prawna – Radca Prawny Mateusz Kondracki i Rafał Jedyński. 

Z ogólnej liczby 21 radnych Rady Miejskiej we Wschowie obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 21 radnych.  

W sesji udział wzięli: I Z-ca Burmistrza, II Z-ca Burmistrza, Skarbnik, pracownicy Urzędu. 

 

Ad. 1 

Obecnych 21 radnych.  

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak stwierdziła, że jest odpowiednie 

quorum do podejmowania uchwał.    

 

Ad.  2 

  Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Do porządku obrad Przewodnicząca obrad wprowadziła autopoprawkę burmistrza o treści: 

1. Wprowadzenie do porządku obrad punktu: 

"Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/342/17 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

udostępnianych operatorom i przewoźnikom, których właścicielem bądź zarządcą jest  Gmina 

Wschowa oraz warunków korzystania z tych przystanków." 

2. Wycofanie z porządku obrad punktu 8 ppkt 2: 

 "Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/280//09 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 19 marca 2009r. w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Wschowa dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnych, za warunki pracy, za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw” 

Oraz punktu 8 ppkt 8  

„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw”. 

 

Radny Piotr Buczek zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad punktu: 

„Interpelacje i zapytania radnych”. 

Wniosek ten poparła również radna Katarzyna Owoc-Kochańska. 

 

Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz zgłosiła wniosek formalny Klubu Radnych Nasza 

Wschowa-Nasz Samorząd o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia burmistrza. 

 

Radca Prawny Rafał Jedyński wyjaśnił radnemu Piotrowi Buczkowi, że statut Gminy w 

porządku obrad nie przewiduje punktu interpelacje i zapytania radnych oraz wyjaśnił radnej 

E.Stanek-Juśkiewicz, iż projekt uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia burmistrza winien 

mieć akceptację Radcy Prawnego, a takiego nie ma. 

 

Radny Przemysław Gliński zgłosił wniosek formalny o przeniesienie punktu dotyczącego 

sprawozdania z działalności burmistrza z punktu 9 jako punktu 4. 

 

Radny prosi również o uzasadnienie dlaczego zostały wycofane z porządku obrad 2 projekty 

uchwał? 
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Radca Prawny wyjaśnił, że projekty uchwał zostały wycofane uwagi na burzliwą dyskusję na 

wspólnych posiedzeniu komisji Rady. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz poprosiła o 10 min. przerwę, by Radcowie zajęli się zgłoszonym 

projektem uchwały. 

 

Radcowie Prawni nie wyrazili zgody, by podczas przerwy zająć się zgłoszonym projektem 

uchwały. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska ponownie zgłasza pozostawienie w porządku obrad statutów 

sołectw. 

Radca Prawny ponownie wyjaśnia, że z uwagi na braki w przeprowadzonych konsultacjach z 

mieszkańcami, należy projekt wycofać. 

 

Radny P.Gliński ponownie prosi o uzasadnienie wycofania projektów uchwał. 

 

II Z-ca Burmistrza wyjaśnił ponownie przyczynę wycofania 2 projektów uchwał. 

 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poddała wniosek radnego P.Glińskiego 

o przeniesienie punktu 9 – sprawozdania burmistrza – jako punktu 4. 

 

Głosami: za - 15, przeciw – 3, wstrzymało się – 3 

Wniosek przyjęto. 

  

Porządek obrad IX sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu VIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja z działalności Spółki Komunalnej Wschowa Sp. z o.o. za 2018r. 

6. Informacja o wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Wschowa za I półrocze 2019r. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2019r. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za I półrocze 2019r. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników, 

2) wyrażenia zgody na oddanie gruntu w użytkowanie wieczyste, 

3) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Wschowa, 

położonych w Olbrachcicach, Osowej Sieni, Siedlnicy i Przyczynie Dolnej, 

4) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego oddania w najem 

pomieszczenia gospodarczego stanowiącego własność gminy, 

5) zbycia nieruchomości gminnych, 

6) rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej we 

Wschowie, 

7) zmiany Uchwały Nr XXXVI/342/17 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 19 grudnia 

2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnianych 

operatorom i przewoźnikom, których właścicielem bądź zarządcą jest  Gmina 

Wschowa oraz warunków korzystania z tych przystanków, 

8) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019 rok.  
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9) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wschowa na lata 2019 – 2027. 

10. Wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  3 

 Przyjęcie protokołu VIII sesji Rady Miejskiej we Wschowie. 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała, że protokół VIII Sesji 

Rady Miejskiej został podpisany. 

Uwag nie wniesiono. 

 

Ad.  4 

 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym przedstawiła I Z-ca 

Burmistrza Marta Panicz-Szajnkenig. 

 

Sprawozdanie radni otrzymali.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

 

Nad sprawozdaniem toczyła się dyskusja. 

Radny Miłosz Czopek zadał pytanie dotyczące Zarządzenia Burmistrza Nr 141/2019 w 

sprawie podziału komórek organizacyjnych na stanowiska pracy oraz określenia liczby etatów 

– czy dotychczasowy nabór był zgodny z prawem, dlaczego podczas naboru wymaga się 

znajomości ustawy o swobodzie działalności gospodarczej? 

- jaki jest obecny stan dróg gminnych? 

 

Radna K.Owoc-Kochańska zapytała, dlaczego sprawy pracownicze i organizacyjne Urzędu 

nie są konsultowane ze Związkami Zawodowymi Solidarność? 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz prosi o doprecyzowanie informacji dotyczącej spotkań burmistrza 

z dnia: 

- 16 lipca br. z prezesem WFOŚ w Z.Górze – możliwość pozyskania środków finansowych na 

budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie Gminy Wschowa – gdzie? 

- 18 lipca br. spotkanie w Starostwie Powiatowym we Wschowie nt. współpracy w zakresie 

przebudowy i modernizacji chodników oraz dróg w obrębie Miasta Wschowa – czy są 

ustalenia gdzie? 

 

I Z-ca Burmistrza wyjaśniła, że jeśli chodzi o ustawę o działalności gospodarczej, to był to 

błąd pisarski, rozmowy z Solidarnością są prowadzone, a w pozostałym zakresie – ze spotkań 

16 i 18 lipca - więcej informacji przedstawił II Z-ca Burmistrza. 

 

Radny Wiesław Widera zapytał, czy obecny przetarg na dowożenie dzieci jest korzystniejszy? 

 

Radny P. Gliński ponownie poprosił, by sprawozdanie burmistrza radni otrzymywali na 

komisjach przed sesją. 

Radny dodatkowo zapytał o Zarządzenie Nr 141 i 170 – o ilości zatrudnionych osób w 

Urzędzie, radny prosi o te Zarządzenia ponieważ nie są na BIP-ie. 

 

Radna E.Stanek-Juskiewicz – pytanie dot. Zarządzenia Nr 125/2019 – kto został wyznaczony 

Inspektorem Ochrony Danych oraz Zarządzenie Nr 135 i 136/2019 - do czego upoważnił 

burmistrz I i II Z-cę Burmistrza? 
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Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Rozwoju. 

 

Radny P.Buczek – Zarządzenie Nr 139/19 – powierzenie pełnienia obowiązków dyrektora 

Muzeum – radny pyta czy planowany jest konkurs na dyrektora Muzeum? 

 

Odpowiedzi udzieliła I Z-ca Burmistrza informując, że tak konkurs zostanie ogłoszony w 

BIP-ie, na stronie internetowej podany jest przedstawiciel danych, w Urzędzie docelowo ma 

pracować ok. 85 osób, obecnie pracuje ok. 70. 

 

Radny Piotr Buczek Zgłosił wniosek formalny o 10 min. przerwę. 

 

Przewodnicząca obrad wniosek radnego poddała pod głosowanie. 

Glosami: za – 10, przeciw – 11  

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Radny Miłosz Czopek ponownie zapytał o Zarządzenie w sprawie podziału na etaty i 

stanowiska pracy – czy było to zgodnie z procedurami ogłaszanie konkursów na zatrudnianie 

pracowników nie mając podziału na stanowiska pracy? 

 

I Z-ca Burmistrza poinformowała, że wszystko to, było zgodne z prawem. 

 

 

Ad.  5 

 Informacja z działalności Spółki Komunalnej Wschowa Sp. z o.o. za 2018r. 

Materiał radni otrzymali.  

W związku z informacjami o skażeniu wody w niektórych wiejskich miejscowościach, głos 

zabrał Kierownik Usług Wodnych informując, że w próbkach wody, która dostarczana jest do 

gospodarstw wiejskich na dzień dzisiejszy nie ma bakterii colli.  

 

Radna Katarzyna Owoc-Kochańska zadała pytanie Prezesowi Spółki dot. gospodarowania 

zielenią. 

Prezes Spółki odpowiedział, że wszystko prowadzone jest zgodnie z opracowanym 

harmonogramem. 

 

Radna Helena Nikolin – osady z oczyszczalni wożone są do Osowej Sieni, z uwagi na 

pojawiającą się bakterię, należy to kontrolować, stwierdziła radna. 

 

Prezes Spółki wyjaśnił, że osady są higienizowane na oczyszczalni i jako bezpieczne są 

zagospodarowane. 

 

Radny Miłosz Czopek – do tej pory radni mieli okazję zapoznania się z wynikami biegłego 

rewidenta, z zadaniami, które przechodziły na 2019r., dzisiaj tego nie ma. 

 

Prezes Spółki Komunalnej – działalność Spółki została skontrolowana przez biegłego 

rewidenta, szczegółowe informacje mogą być udostępnione radnym, jeśli oto wystąpią. 

 

Ponownie zapytał radny M.Czopek – czy cele Zarządcy na 2018r. zostały wykonane, jaka jest 

kondycja finansowa Spółki, czy otrzymał dokumenty i aplikacje Spółki? 

 

Prezes Spółki – jeśli chodzi o cele, to jest to pytanie do Rady Nadzorczej, natomiast jeśli 

chodzi o kondycję fin. Spółki to Rewident zbadał i nie wykazał uchybień. 

Dokumenty i aplikacje Spółki – wielu dokumentów Spółka nie posiada i nie było robionej 

archiwizacji dokumentów. 

 



str. 5 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz zapytała również o realizowany w 2019r. projekt unijny – dot. 

liczników na wodę, a rozpoczęty w 2018r. 

 

Prezes Spółki – projekt nadal jest realizowany. 

 

Radny P.Gliński zadał pytanie dot. różnicy w wodzie – gdzie uciekają ścieki? 

 

W związku z licznymi pytaniami, Prezes Spółki poprosił, by pytania zadać na piśmie i wtedy  

dokładnie odpowie. 

 

Ad. 6 

 Informacja o wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Wschowa za I półrocze 2019r. 

 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Zielonej Górze wydała Uchwałą Nr 435/2019 z dnia 2 

września 2019r. pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza Wschowy informację o 

przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2019r. 

 

W związku z tym, iż radna K.Owoc-Kochańska zadała b.dużą ilość pytań dot. realizacji 

budżetu za I półrocze Skarbnik Gminy poprosiła radną o przekazanie tych pytań na piśmie a 

służby finansowe udzielą na nie odpowiedzi. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska – zadała pytanie dyrektorowi CKiR, czy można zlecać 

organizacjom pozarządowym projekcje filmów w CKiR? 

 

Dyrektor CKiR odpowiedział, że koszt remontu Sali był b. duży i jeśli Stowarzyszenie chce 

korzystać z Sali audiowizualnej, to nikomu CKiR nie odmawia, ale wszystko musi być pod 

kontrolą, we współpracy. 

 

Radna E. Stanek-Juśkiewicz zapytał, czy udało się przygotować zestawienie podróży 

służbowych, o które prosiła,  radna zapytała również o niższe wpływy ze sprzedaży mienia – 

jeśli nie będzie wykonania, to czym uzupełnimy? 

 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy informując, że 14 tys. dotyczy wszystkich 

pracowników Urzędu, szkół, w tym są również ryczałty na samochody prywatne. 

 

W zakresie niskich dochodów ze sprzedaży mienia II Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że obecnie 

prowadzone są procedury przetargowe. 

 

Radny P.Gliński prosi o monitoring strony internetowej Gminy, bo są na niej błędy, nie zna 

oficjalnej wypowiedzi burmistrza, że nie będzie realizowany Wschowski Budżet Obywatelski 

na 2019r. oraz to, że w SP Nr 1 we Wschowie sala gimnastyczna jest pięknie 

wyremontowana, ale brakuje jej wyposażenia, jest to koszt ok. 100 tys. zł. 

 

II Z-ca Burmistrza – w sali gimnastycznej brakuje lakierowania podłóg, środki na 

wyposażenie będą. 

 

Radny W. Widera – dlaczego SP Nr 1 nie otrzymała odszkodowania za zalanie sali   

gimnastycznej? 

 

Radca Prawny Mateusz Kondracki wyjaśnił, że główny wykonawca robót w opinii 

ubezpieczyciela nie jest zobligowany i dlatego ubezpieczalnia odmówiła wypłaty 

odszkodowania. W takim przypadku Gmina wystąpi do sądu, stwierdził Radca. 

 

Radny P.Gliński zapytał, czy Burmistrz oświadczeniem, może nie wykonywać uchwał. 
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Radca Prawny – poinformował, że na stronie zw.pl znajduje się oświadczenie Burmistrza w 

sprawie Wschowskiego Budżetu Obywatelskiego na 2019r. 

 

Ad.  7 

 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2019r. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Ad.  8 

 Sprawozdanie z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za I półrocze 2019r. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 17.00 - 17.15. 

 

Po przerwie obecnych 21 radnych. 

 

Ad.  9 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 85 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/82/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie zasięgnięcia od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

   

2) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 87 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie gruntu w użytkowanie wieczyste. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/83/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie gruntu w użytkowanie wieczyste.  

 

3) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 88 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Wschowa, położonych w Olbrachcicach, Osowej Sieni, Siedlnicy i Przyczynie Dolnej. 
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Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/84/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Wschowa, położonych w 

Olbrachcicach, Osowej Sieni, Siedlnicy i Przyczynie Dolnej. 

 

4) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 89 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego 

oddania w najem pomieszczenia gospodarczego stanowiącego własność Gminy. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/85/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego oddania w najem pomieszczenia 

gospodarczego stanowiącego własność Gminy. 

 

5) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 90 w sprawie zbycia nieruchomości gminnych. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/86/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie zbycia 

nieruchomości gminnych. 

 

6) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 91 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej we Wschowie. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  
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W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/87/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie. 

 

7) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 92 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/342/17 Rady Miejskiej we Wschowie z 

dnia 19 grudnia 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnianych 

operatorom i przewoźnikom, których właścicielem bądź zarządcą jest  Gmina Wschowa oraz 

warunków korzystania z tych przystanków. 

 

Radny Wiesław Widera wyjaśnił, że dodatkowe przystanki autobusowe wpłyną przede 

wszystkim na bezpieczeństwo wszystkich dzieci uczęszczających do szkół. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

IX/88/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 2019r.  w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXVI/342/17 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 19 grudnia 2017r. w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnianych operatorom i 

przewoźnikom, których właścicielem bądź zarządcą jest  Gmina Wschowa oraz warunków 

korzystania z tych przystanków. 

 

8) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 93 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r. 

 

Radny Miłosz Czopek poprosił Skarbnik Gminy o szczegółowe omówienie wprowadzonych 

zmian do budżetu na 2019r. 

Zmiany w budżecie omówiła Skarbnik Gminy. 

 

Radny M.Czopek zapytał, czy przesunięcie środków na OSP Konradowo jest na zakup 

samochodu bojowego? 

II Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że zwiększa się planowane dotacje dla OSP na zakup 

samochodów ratowniczo-gaśniczych: dla OSP Wschowa o kwotę 20.000 zł do kwoty 270.000 

zł oraz dla OSP Konradowo o kwotę 40.000 zł do kwoty 290.000 zł jak również na 

dokończenie podjazdu w OSP Konradowo. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska zapytała, dlaczego sołectwa nie mogą same wydatkować środków 

oraz to, że nie widzi zaplanowanych środków na Środowiskowy Dom Pomocy. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - na wniosek dyrektora SP Nr 3 między rozdziałami przesuwa się 

kwotę 12.824,00 zł na odprawy dla pracowników - czy zmiana ta dotyczy pracowników 

likwidowanego Gimnazjum Nr 2? 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych - takie wiadomości posiada dyrektor SP Nr 3. 

Potwierdził to również Radca Prawny, że to dyrektor szkoły ma wiedzę nt. swoich 

pracowników. 
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Radny P.Gliński - w siedzibie GKRPAiPN nie ma światła, 3 godz. dziennie pracuje tam 

sołtys wsi Tylewice. 

Dyrektor Biura OiSS - w 2018r. na remont tego pomieszczenia była przeznaczona kwota 

110.0000 zł, w tym roku również nie ma nadziei na realizację tego zadania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  1 – przeciw (K.Owoc-Kochańska),  1 – wstrzymującym się (Piotr 

Buczek),  podjęto Uchwałę Nr IX/89/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 

2019r.  w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r.  

 

9) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 94 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Wschowa na lata 2019-2027. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za (Baczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Miłosz Czopek, Drobnik Michał, Gliński Przemysław,  

Kola Krzysztof, Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Wiesław Widera, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  1 – przeciw (K.Owoc-Kochańska),  1 – wstrzymującym się (Piotr 

Buczek),  podjęto Uchwałę Nr IX/90/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  26 września 

2019r.  w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Wschowa na lata 2019-2027. 

 

Ad.  10 

 Wnioski i informacje. 

 

Radny Przemysław Gliński - w związku z ograniczeniem czasowym wypowiedzi radnych, 

które wynikają ze statutu gminy, radny jest za zmiana w tym statucie. 

Radca Prawny wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy obowiązują zapisy statutowe. 

 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że pełni dyżur w każdy pierwszy poniedziałek miesiąca 

od 14-15, Klub Radnych PIS również pełni swoje dyżury, natomiast pozostałe Kluby i radni 

niezrzeszeni nie pełnią. 

 

Radna Katarzyna Owoc-Kochańska odczytała swoje oświadczenie, że m.in. z uwagi na brak 

realizacji programu wyborczego, opuszcza Klub Radnych "Lepsza Wschowa" i dalej będzie 

pracować jako radna niezależna. 

 

Radny Piotr Buczek - czy w 2020r. będzie realizowany budżet obywatelski, jeśli tak, to kiedy 

będzie podejmowana uchwała w tej sprawie. 

 

Radny Miłosz Czopek kolejny raz prosi o spotkanie władz z przedstawicielem firmy Quercus. 

II Z-ca Burmistrza obiecał, że tą sprawą się zajmie, sytuację zbada i przedstawi na najbliższej 

sesji. 
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Radny Tadeusz Sobczuk prosi o przegląd przejść dla pieszych, przy SP Nr 2 jest 

nieoświetlone, jest problem z przejazdem samochodu na ul. Konopnickiej, Sikorskiego - 

samochody parkują po obu stronach drogi, 

w Lginiu kolejne 4 brzozy usychają, zagrażają bezpieczeństwu ludzi, należy je usunąć. 

 

Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz - ma prośbę, by przy zmianach w budżecie w 

uzasadnieniu pisać z czego na co przesuwamy środki, radna prosi o spotkanie radnych w 

sprawie opracowania nowego statutu oraz o zwołanie Komisji Oświaty i normalną pracę tej 

komisji. 

 

Radny Przemysław Gliński: 

- ławki na ulicy Niepodległości, 

- czy jest zgoda na umieszczanie plakatów wyborczych na ogrodzeniu przy oczyszczalni 

ścieków, jeśli tak, to ile to kosztuje, 

- Klub Motorowy w 2019r. chciał zorganizować mistrzostwa Polski w motocrossie - co roku 

na organizację tej imprezy Klub od gminy otrzymywał dofinansowania 20 tys. zł a w tym 

roku nie otrzymał, swoich środków Klub miał 60 tys. zł, ostatecznie prosili o zabezpieczenie 

karetki, 

- na stronie internetowej Urzędu jest dużo błędów, 

- zamieszczona ankieta - nowa strategia, radny pyta dla kogo jest: dla gminy czy Urzędu, 

 

II Z-ca Burmistrza udzielił odpowiedzi radnemu P.Glińskiemu informując, że Klub prosił nie 

o 2 a o 4 wozy, Spółka mogła wykonać usługę za 50% kosztów, opracowywane są 2 strategie: 

gminy i Urzędu. Gmina nie ma obowiązku w 100% partycypować w kosztach 

Stowarzyszenia. 

 

I Z-ca Burmistrza - przypomniała, że Klub miał w tej sprawie złożyć pismo, a takiego pisma 

nie złożył. 

 

Radna Jolanta Pawłowska w związku z zakończeniem kadencji dyrektora Muzeum, radna w 

imieniu Rady Muzeum podziękowała za całokształt działań dyrektor. 

 

Radny Wiesław Widera - prosi o sprawdzenie oświetlenia na ul. Obr. Warszawy, Reymonta. 

Na interpelację w sprawie barierek przy ul. Moniuszki nie otrzymał odpowiedzi. 

 

Radny Władysław Brzechwa - zwrócił uwagę na niebezpieczne przejście dla pieszych na ul. 

Konradowskiej, powstały tam 2 sklepy, nasilił się ruch zarówno pieszy jak i samochodowy. 

Radny P.Buczek poparł wniosek radnego W.Brzechwy. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz: 

- kto jest odpowiedzialny za stronę internetową Urzędu, 

kto użytkuje samochód służbowy Nr rej. FWS 22LK? 

 

Radny Piotr Wieland: 

- ul. Głogowska - rondo, radny jest za sygnalizacją świetlną, 

- ul. 3 DH Bawoły jest nieoświetlona, radny prosi o zamontowanie lamp. 

 

Radny Michał Drobnik: 

- należy przyjrzeć się ul. Kopernika, po obu jej stronach parkują samochody, jest 

niebezpiecznie. 

 

II Z-ca Burmistrza - wyjaśnił, że jest już przygotowana nowa organizacja ruchu na ul. 

Kopernika i ul. Konradowskiej. 
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Szykuje się obejście skrzyżowania z ul. Konradowską, by wyprowadzić ruch z tego 

skrzyżowania. 

W zakresie oświetlenie ulic - są braki. 

 

Radny Piotr Wieland - prosi o dokończenie chodników na cmentarzu komunalnym. 

 

II Z-ca Burmistrza - cmentarz komunalny jest w zarządzie Spółki Komunalnej, dlatego prosi 

o kierowanie pism do Spółki. 

 

Sołtys wsi Olbrachcice zapytał, dlaczego nie jest realizowany Wschowski Budżet 

Obywatelski, na jakiej podstawie został unieważniony? 

 

Dyrektor Biura Gospodarki Komunalnej i Środowiska wyjaśniła, że na wycinkę drzew w 

Lginiu - brzóz nie mamy zgody konserwatora. 

 

Radny Przemysław Gliński - od lutowej sesji oczekuje na odpowiedź burmistrza dotyczącego 

udzielonego wywiadu gazecie ABC. 

 

Ad.  11   

 

Zakończenie obrad. 

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca obrad podziękowała radnym  

i zebranym za udział w obradach i zamknęła IX Sesję Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

 

 

                                                                             Przewodniczący   

                        Rady Miejskiej we Wschowie 

    

                        Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Protokołowała: 

Maria Wilczak 


